
 

 

 

0. Godkendelse af referater 
Begge referater godkendes uden bemærkninger. 

  

1. Siden sidst 
a. Ind- og udmeldelser 

Ingen ændringer siden sidst 

 

b.  AquaPunkt 

CL har været til møde med Gigtforeningen og TrygFonden inden sommerferien, hvor man aftalte at 

lave ny ansøgning med vægt på kommunens rolle i AquaPunkt 

Gigtforeningen gik i gang med ansøgning, beskrivelse og kontaktede flere kommuner for at høre 

deres holdning – Kommunen kunne henvise borgere til genoptræning i svømmehallen, men ingen 

af de adspurgte kommuner udviste interesse i den drejning på projektet. 

CL har derefter været til møde i Gigtforeningen, hvor Gigtforeningen oplyste, at de nu stoppede 

arbejdet med ansøgning til TrygFonden. 

Gigtforeningen kan muligvis ikke se en fremtidig rolle i AquaPunkt, og parterne skiltes med aftale 

om at tænke over AquaPunkts fremtid. 

Mødedato: 

12.09.2017 

Sted 

Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding  

Referent: 

Karin Rye Riddermann 

Ref. nr. 

 81/2017 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 

Dagsorden: 

0. Godkendelse af referat fra 20. juni samt 18. august 
1. Siden sidst 
2. Økonomi første halvår 
3. Handleplan – oplæg til ny tilgodkendelse 
4. Aktivitetsgrupper 
5. Eventuelt 

Deltagere: 
Carsten Larsen (CLA) 
Lars Norring (LN) 
Klaus Rask Petersen (KRP)  
Kristian Christensen (KC) 
Henry K. Andersen (HKA) 
Ole Larsen (OLA)  
Anette Larsen (AL) 
Torben Andersen (TMA) 

Henrik Due (HD) 
Liselotte Jacobsen (LJ) 
Kenneth Laursen (KL) 

Afbud: 

  

 

 

 

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann 



Gigtforeningen har ansat professor på deres nye sanatorium, der skal forske og dokumentere 

effekten af træning i vand – ikke kun varmt vand. 

Henry: Vi har 140+ svømmehaller der på et tidspunkt har været aktive i konceptet, og AquaFitness 

og holdtræning bliver kun større. 

AquaPunkt kan lægges ind under AquaAkademiet, og lave en decideret fitness-uddannelse, der har 

AquaPunkt som omdrejningspunkt, og hvor Gigtforeningen bliver kvalificerende på de øvelser, der 

arbejdes med. Det bliver afgørende at vise svømmehallerne at der kan laves forretning ud af 

konceptet, og at det forankres i Dansk Svømmebadsteknisk Forening med meget større fokus på 

uddannelse af instruktører og holdtræning. 

Opgaven bliver at markedsføre AquaPunkt-træningen som forebyggende træning til andre 

målgrupper end de gigtdiagnosticerede. 

 

Karin og Carsten beskriver oplæg til Gigtforeningen omkring hvordan konceptet kunne skrues 

sammen. 

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Dommerseminar ultimo august – primo september. KC orienterer. 

Erhvervslivredderdommerkursus ultimo august – knap 100 deltagere med ny livredderbog – rigtigt 

godt. 

Der er dommervejledning på vej. 

 

d. Svømmebadsassistent 

CL har været til møde med skolen, der har forsøgt at rette op på nogle af de ting, der kom frem i 

sidste års evaluering. 

Vi får sandsynligvis ikke lov at lave flere uddannelsesforløb i prøveperioden – ansøgningen skal i 

hvert fald være sendt ind. 

 

Målet er at få sendt ansøgningen ind. 

Et eventuelt næste hold i prøveperioden kan sandsynligvis først igangsættes sommer 2018. 

 

Der kan blive behov for politisk pres af en eller anden art, men CL får besked, hvis det bliver 

nødvendigt. VI kan derfor kun krydse fingre og satse på det lykkes. 

 

Karin får rettet billedteksten på forsiden og sender rapporten til Karina Find. 

 

e. Aqua Akademiet 

Aqua Boot Camp 3 er vel overstået – dagen gik godt med lige omkring 50 deltagere, hvilket er lidt 

færre end de tidligere år. Lokationen i Rødding er dog væsentligt billigere end de sjællandske 

svømmehaller, og der er derfor en fornuftig økonomi på arrangementet. 

 

Der er stor søgning til vores Teknik I kurser – bl.a. fra hoteller og campingpladser, og vi har derfor 

ændret et Vandkvalitet for livreddere (uden tilmeldinger) til et Teknik I, så vi kører det både i 

Jylland og på Sjælland. 

 



Vi er i gang med planlægning af kurser for 2018 og foreslår at vi sparer udgiften til det trykte 

kursuskatalog og i stedet arbejder med flot opsatte kursusbeskrivelser, der kan printes ud og 

sendes rundt på mail. 

Idéer til kurser modtages gerne. 

 

Det trykte kursuskatalog udgår – evt. lave en samlet pdf/eller enkelte pdf-sider, der er lettere at 

maile frem og tilbage. Opfølgning på data fra evalueringerne – hvor ser deltagerne kurset? 

 

Kursusidéer: 

• Evt. Teknik 3…. 

• Giessen (Henry el. Liselotte)…. 

• Filterteknologier – i Tyskland ser de anderledes på det, og man køber et helt system frem 

for den enkelte komponent.  Det handler i meget høj grad om overbevisning. Udveksling af 

erfaringer – laves i ERFA-regi og evt. i AquaShare. 

 

f. Rådet for Større Badesikkerhed 

Niels har meldt officielt ud til Sven Hedegaard at han ikke længere kan repræsentere DSF i Rådets 

bestyrelse. 

Lars Norring overtager opgaven, og melder tilbage til Sven Hedegaard. 

 

Uheldsrapportering: 

Liselotte og Henry har været til styregruppemøde omkring projektet med uheldsrapportering, og 

Rådet arbejder på at lave projektbeskrivelse, der bl.a. skal munde ud i en ansøgning om tilskud fra 

Dansk Svømmebadsteknisk Forening. 

Arbejder med bl.a. et pilotprojekt, der kan hjælpe med at afklare hvem, der indrapporterer, hvad 

der indrapporteres mv. Målet er at det bliver lettere at bruge, så svømmehallerne oplever 

brugervenlighed og anvendelighed. 

Vi afventer ansøgning fra Rådet. 

 

g. Andet: 

Oplægsholder om vejledning til godkendelse af svømmebade, ENVINA: 

DSF har fået invitation fra Foreningen af Miljø, Plan og naturmedarbejdere i det offentlige, der 

planlægger temamøde for godkendere og tilsynsførende med svømmehaller. 

De mangler en oplægsholder til at fortælle om Godkendelsesprocessen set fra den anden side samt 

evt. DSFs syn på den nye vejledning. 

Klaus Rask Petersen påtager sig at deltage på dagen og vil invitere Henning Hammerich med, da 

han har særlig indsigt i området.  

Karin afklarer hvem der kommer fra Miljøstyrelsen samt om det er realistisk at vejledningen snart 

kommer. 

Foreningens holdning til ACO  



Mail fra Else Starup i Esbjerg vedr. ACO – mail vedlagt. 

Svar: Spørgsmålet er interessant og vi vil gerne stille det videre til Miljøstyrelsen.  

Karin formulerer spørgsmålet til Miljøstyrelsen og får godkendt af Kenneth og Klaus inden 

indsendelse. 

Må vi overhovedet tilsætte det til vandet, og skal det i så fald godkendes særskilt? 

Henry: produktet forhindrer doseringsautomatikken på kloren i at fungere korrekt– og er derfor 

velegnet til privat brug, men ikke til offentlige bassiner. 

 

Liste over svømmebade 

Vi har, som aftalt, kontaktet alle kommuner for at få vide, hvilke svømmebade, de fører tilsyn med. 

Vi har pt. fået svar fra 80 kommuner (fordelingen fremgår af bilag 2). 

Hvad er reglen omkring listen – vi har jo nu en liste over alle ’offentlige svømmebade’ i Danmark 

som ofte er efterspurgt af vores leverandør-medlemmer – er den ”til salg” eller udlevering? 

Listen er et internt redskab for foreningen og bestyrelsen. 

Fordelingsoversigten kan til gengæld uden problemer offentliggøres. 

 

Medlemsrekruttering 

Hvad gør vi så nu?  

CL foreslår en Direct Mail-kampagne til alle campingpladser med beskrivelse/præsentation af 

foreningen samt tilbud om indmeldelse i resten af 2017 samt 2018 for prisen i 2018 – i 

indmeldelses’gave’ får de så et gavekort til Aqua Akademiet. 

Udsende sammen med kursuskataloget  

               Skal dette tilbud ud til ’alle’ eller kun campingpladser/hoteller? 

Særnummer af Svømmebadet? Med mere info om foreningen. 

Bruge det til at sælge annoncer i nr. 50 – det udsendes til ALLE svømmebade, 

campingpladser mv. 

(sende som pakke gennem LML-Sport) 

Køre rundt i eget område… 

Kunne man give leverandører mulighed for at få noget med i pakken? 

Kan vi lave et talepapir/postkort som man kunne bruge når man alligevel ser nogen, der 

burde være medlem. 

 

Nyt layout på hjemmesiden 

Vi har fået lavet et nyt layout på hjemmesiden, der bedre understøtter AquaShare. 

Er netop gået live. Bestyrelsen anerkender designet.  



Flot. 

Netværksgrupper – sættes på næste møde. 

 

2. Økonomi 
Resultatopgørelse vedlagt dagsordenen.  

• Vi mangler 40.000 på kontingent ift budget (begrundet med de tidligere omtalte udmeldelser). 

• Årsmødet (konferencen) har givet et pænt overskud på ca. 40.000. 

Til gengæld har udstillingen givet 77.000 mindre end budgetteret. Det giver naturligvis anledning til 

revurdering af konceptet omkring SportsFair, og de aftaler, der er indgået omkring SportsFair. 

Messekomitéen nedsættes primo oktober og skal bl.a. se på hvordan vi inviterer flere 

organisationer til at deltage i SportsFair. 

• Vores medlemsarrangementer (temadage, Erfa-møder og studieture) ser ud til at give større 

overskud, da dagen i maj samt ERFA i Herning har været rigtigt godt besøgt. 

• Vi satser på at studieturen går i 0,- som budgetteret. 

• Svømmebadet: Stadig svært at sælge annoncer. Der er imidlertid sparet på journalist, porto og 

trykning, så det ser pt ud til at budgettet holder. 

• Projekter: Vi har budgetteret med 300.000 og der er pt brugt 171.000 – projektstyregruppen 

påtænker at bruge de resterende midler til de igangværende projekter. 

• Uddannelse og kurser: det skal besluttes hvor udgiften til Fokusgruppeinterviews og rapport skal 

udgiftsføres. Er det et projekt eller…? – JA, det udgiftsføres som projekt! 

• Aqua Akademiet: første halvår har et (lille) positivt resultat og det ser ud til at kunne fastholdes. 

Konklusion: 

Med udgangspunkt i de manglende kontingentindtægter samt svigtende indtjening på udstillingen, må vi 

forvente at foreningen igen i år vil ende med et (mindre) underskud i stedet for det budgetterede overskud 

på 17.500,-. 

 

3. Handleplan 
Karin har glemt at medsende den dagsordenen, og den kommer derfor med referatet ud, og der sættes tid 

af til kommentarer på næste møde. 

 

4. Aktivitetsgrupper 
a. Bladet 

Bladet er netop udkommet. Næste nummer er nr. 50 og redaktionsgruppen påtænker fejring. 

Gruppen arbejder med indhold samt strategi for annoncesalg. Idéer modtages gerne. 

God historie at arbejde videre med hacking af CTS-systemer med baggrund i So Ein Ding-

programmet. Tænk på sikkerheden – sørg for at alt er så sikkert som muligt. 

 



b. ERFA- og temamøder 2017 

God dag i Herning den 24. august. – vi har fået meget ros. 

Den 21. september er der temamøde for teknikere i DGI i Herning.  

Den 29. november er der sæsonafslutning med fokus på rengøring i DGI-byen i KBH. 

Den 8. december besøg i Royal Arena ifm. EM på kortbane. 

2018 er så småt påbegyndt i planlægning. 

 

c. Studieture 

Fin tilslutning til Köln – under mødet solgt 21 pladser i alt. 

 

d. Årsmøde 2018 

14.-15. marts 2018 på Hotel Legoland i Billund. 

Planlægningen er påbegyndt. Skitse over programmet kommenteres og overlades til 

planlægningsgruppen til videre bearbejdning. 

 

 

5. Eventuelt 

 
LN er blevet ringet op af kollega, der har medarbejder, der er blevet gravid, og har fundet en 

bekendtgørelse, der siger at man ikke må arbejde som livredder som gravid. Problematiske 

arbejdsområder: 

 

• Trykkamre og dykning 

• Varme 

• Luftfugtighed 

• Rengøringsmidler 

• Støjebelastning 

Kan vi lave projekt hvor vi evt. indgår i samarbejde med Arbejdstilsynet, hvor vi kan få defineret 

hvilke opgaver en gravid kan og må varetage. 

 

Forslag til studietur – IAAP-messen, der er spændende og evt. kan kombineres med besøg i lokale 

svømmefaciliteter. 

 

Dansk Svømmeunion har igangsat projekt der skal aktivere de 2-5-årige i svømmehallerne efter 

samme model som AquaPunkt. 

De har inviteret flere aktører i branchen, men ikke Dansk Svømmebadsteknisk Forening – derimod 

10 haller, der kunne være pilotprojekt. 

Lars inviterer Dansk Svømmeunion til møde omkring fremtidigt samarbejde, hvor vi bl.a. kan byde os 

til som samarbejdspartner på projektet. 



 

Næste møde: 30. oktober ved Torben i Hasselager. 

 

 

 

 

 

 


